

國立雲林科技大學國際人工智慧管理研究所

International Graduate Institute of Artificial Intelligence, IAI

碩士班研究生畢業條件

Master's Requirement for Graduation

畢業學分 33 學分

必修 18 學分 (含修習碩士論文 6 學分)

選修 15 學分

Minimum Credits Required for Graduation 33 credits

Required courses 18 credits (including 6 credits for dissertation)

Elective courses 15 credits

一、必修科目免修：研究生必修科目申請免修。

附表一：研究生必修科目免修申請表。

I. Course exemption: Students applying for Compulsory Course Exemption
Attachment I: Application form for Compulsory Course Exemption

二、指導教授：學生需於第一學年第二學期開學前繳交「指導教授同意指導碩士論文聲明書」。

附表二：指導教授同意指導碩士論文聲明書。

II. Thesis advisor: Postgraduates shall submit Consent Form for Thesis Instruction before start of the second semester of the first academic year.

Attachment II: Consent Form for Thesis Instruction

三、計畫書口試：碩士論文計畫書口試委員會由指導教授與口試委員組成。委員會至少三人，設一召集人，由非指導教授的口試委員擔任。

碩二學生應於上學期結束前完成論文計畫書口試。逾期未完成者，不得於下一學期內提出論文口試申請。論文計畫書口試與論文口試不得於相同學期。

附表三：論文計畫審查申請書。

附表四：論文計畫書評審表。

III. Proposal defense: The Master's Thesis Defense Committee Members shall be comprised of the advisor and committee members. The committee consists of at least three members, and there shall be a convener. The convener shall be one

of the committee members, and the advisor shall not be the convener.

In the second year of the master's program, postgraduates shall complete proposal defense by the end of the first semester. Those who fail to complete shall not apply for the thesis oral examination in the next semester. Proposal defense and thesis defense shall not be scheduled in the same semester.

Attachment III: Thesis Proposal Review Application Form

Attachment IV: Thesis Proposal Review Form

四、 論文學位考試：學位考試申請作業流程。

註一：請參閱教務處當學期「[CD2_1 國立雲林科技大學碩、博士班學位考試申請作業流程圖](#)」。

第一階段：[碩士論文題目暨指導教授提報](#)（請上教務資訊系統線上申請），於第二學年第一學期結束前，上網完成指導教授提報手續，列印提報單並給指導教授簽章完，繳回系辦。

第二階段：[學位考試申請](#)（請上教務資訊系統線上申請），第一學期為 12 月 15 日前，第二學期為 5 月 15 日前，請上網申請學位考試，並登錄考試委員，列印「[碩士學位考試申請書](#)」，需同時檢附「[碩士學位考試申請審核表](#)」、[歷年成績表](#)及[論文初稿](#)各乙份，由學校審核後始得安排口試時間。

[附表五](#)：請至教務處下載當學期最新「[CD2_3 國立雲林科技大學碩、博士學位考試申請審核表](#)」。

口試時間：第一學期為 12 月 15 日起至 1 月 31 日止，第二學期為 5 月 15 日起至 7 月 31 日止。口試日期確定後，需至所辦公室登記並安排口試場地等事宜，於口試前一週寄送論文及口試委員聘函等資料予口試委員。

其他：

1. 若要更改學位論文題目及指導教授，須填寫「[各博碩士班研究生更換指導教授申請單](#)」。

[附表六](#)：請至教務處下載當學期最新「[CD2_6 國立雲林科技大學博碩士班研究生更換指導教授申請單](#)」。

2. 如因故無法於期間內完成學位口試，需填「學位考試撤銷申請書」。

附表七：請至教務處下載當學期最新「CD2_4 國立雲林科技大學研究所博、碩士學位考試撤銷申請書」。

IV. Thesis defense: Procedures for Application of Masters and Ph.D. Degree Examination

Note: Please refer to the website of the Office of Academic Affairs for the latest “National Yunlin University of Science and Technology Procedures for Application of Masters and Ph.D. Degree Examination.”

Stage one: Thesis topic and advisor registration (©SSO/Academic System). The on-line registration shall be completed, printed and submitted to the institute office with the approval signatures of the thesis advisor by the end of the first semester of the second academic year.

Stage two: Application for Masters and Ph.D. Degree Examination (©SSO/Academic System). Fall semester would be from the first day of new classes to December 15th. Spring semester would be from the first day of new classes to May 15th. Please print the application form online and attach the following documentation: “Review Form for Master’s/Doctoral Oral Defense Application,” “a copy of the academic transcript,” and “draft of thesis/dissertation”. After being reviewed and approved by the school, later process of the Masters and Ph. D degree examination will be conducted.

Attachment V: Please go to the Office of Academic Affairs’ website and download “Review Form for Master’s/Doctoral Oral Defense Application”.

Thesis defense: Fall semester would start from December 15th to January 31st. Spring semester would start from May 15th to July 31st. When the examination date is confirmed, registration at the institute office is needed for later process of the examination. Thesis and a Certificate of Employment for the committee members shall be sent to the committee members one week before the examination.

Others:

1. If you want to change thesis advisor, fill out “Application for graduate students to change advisors”.

Attachment VI: Please go to the Office of Academic Affairs’ website and download “Application for graduate students to change advisors”.

2. Students who are not able to take the examination due to any special circumstance, fill out “Withdrawal of Degree Examination”.

Attachment VII: Please go to the Office of Academic Affairs’ website and download “Withdrawal of Degree Examination”.

五、學術倫理教育：自 110 學年度起入學之碩士班研究生，須透過教育部臺灣學術倫理教育資源中心修習「學術倫理教育」課程課程時數 6 小時，以入學第一學年結束前修畢為原則，未通過者，不得申請學位考試。

V. Academic Research Ethics Education: Starting from the Academic Year of 2021, all students of master's degree programs must take the Academic Research Ethics Education for 6 course hours during their first year of enrollment at the on-line platform of the "Center for Taiwan Academic Research Ethics Education". Within their first academic year, students must pass the exams on-line to receive the proof of course completion. Those who fail to pass the exam shall not apply for the Master's Degree Exam.

六、英文能力要求碩士班學生(不含身心障礙學生、在職專班學生及國際學生)，須於畢業前通過本校規定之基本英語能力要求，使得畢業。

碩士班學生須於畢業前通過以下所訂定之基本英語能力標準其中一項，但學生入學前已通過本校英語能力要求者，成績證明具同等效力。

1. 全民英檢中高級以上。
2. 托福 (TOEFL iBT) 測驗 65 以上或 CEFR B2 以上程度。
3. 雅思 (IELTS) 5.5 級以上。
4. 新多益 (NEW TOEIC) 測驗成績 700 分以上。
5. 等同全民英檢中高級以上程度之各項英語檢定考試。

碩士班學生可選擇第二外語取代英語做為畢業門檻，需達 CEFR B2 以上程度。

參加以上所列校外各類英檢考試後，須於規定期間內上網登錄英檢系統；未通過標準者，應修習本校研究所「專技英文閱讀」課程通過，始可畢業。

註二：請參閱教務處「[E09 國立雲林科技大學學生英語能力要求實施要點](#)」。

註三：英檢成績必須送正本至所辦查驗，所辦人員才會上網審核資料。

VI. Postgraduates (excluding students with disabilities, students of in-service degree programs, and international students) are required to reach the threshold for English before graduation.

The requirements for English proficiency tests are listed below. Any exams (should meet the requirements) taken before the enrollment can be used to apply for English graduation threshold.

1. General English Proficiency Test (GEPT) High-Intermediate
2. TOEFL iBT test score 65 or above (CEFR B2 or above)

3. IELTS average band 5.5 or above
4. TOEIC score 700 or above
5. Any English proficiency exams equivalent to GEPT High-Intermediate

Second foreign language can be an alternative to English. (reach CEFR B2 or above)

Transcript should be uploaded to the on-line platform within the prescribed period of time. Those who fail to reach the threshold, shall take the course “English Reading for Specific Purposes”. Upon getting the course credit, you may graduate.

Note: Please refer to the Office of Academic Affairs for more regulations on English Requirements

Note: Transcript must be submitted to the Institute Office for further review and approval.

- 七、外系選修：承認外系課程 6 學分，限以英文授課課程，惟事先徵得指導教授同意。

附表九：選修外系研究所課程指導教授同意書。

- VII. Elective courses from other departments: The institute admits 6 course credits from other departments with the consent of the thesis advisor. The courses must be taught in English.

Attachment IX: Advisor consent form for external elective courses

- 八、修業期限：碩士班修業期限以一至四年為限。

- VIII. The period of study: The period of study in the Program shall be one to four years.

- 九、本校教務章則及本所修業規定依入學學年度為主；相關資訊或規定若有變動，依學校及所公告為主。

- IX. Regulations set by the Academic Affairs and by our institute are in accordance with the school year of enrollment; please refer the information and regulations to the school and institute announcement if there is any discrepancy.